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PROTOKÓŁ Nr XXVIII/13 
z sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 20.12.2013 roku w godzinach 1000 – 1300 

 
Obecni radni wg załączonej listy obecności. 
Obecni sołtysi wg załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy  
p. Teresa Maksymiuk, Sekretarz Gminy p. Teresa Magier, Radny Powiatowy p. Mirosław 
Bartoś, p aplikant Justyna Kluba, przedstawiciele lokalnych mediów. 
  
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne 

- stwierdzenie quorum, 
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
- ustalenie porządku obrad 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
- Przewodniczącego Rady Gminy 
- Wójta Gminy 
- Przewodniczących komisji stałych 

3. Uchwalenie budŜetu gminy na rok 2014 : 
1) odczytanie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem; 
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o przedłoŜonym 

projekcie uchwały budŜetowej; 
3) przedstawienie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu; 
4) dyskusja nad projektem budŜetu wraz z wniesionymi poprawkami; 
5) głosowanie projektu uchwały budŜetowej – podjęcie uchwały. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wieloletniej prognozy finansowej; 
2) wyraŜenia opinii o zamiarze likwidacji aglomeracji Komarówka Podlaska; 
3) uchwalenia Regulaminu odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Komarówka 

Podlaska, 
4) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Komarówka Podlaska na 2014 r.” 
5) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2014; 
6) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014; 
7) zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy 
8) zmiany budŜetu gminy na 2013 r. 
9) przyjęcia planu pracy Rady Gminy i jej stałych Komisji na rok 2014; 

5. Interpelacje i zapytania 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
7. Wolne wnioski. 
8. Zamknięcie obrad 
 
 
Ad. 1 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – dokonała otwarcia sesji i powitała 
wszystkich przybyłych. 
a) stwierdziła na podstawie listy obecności, iŜ Rada jest władna do podejmowania uchwał 

poniewaŜ na 15 radnych ustawowego składu w sesji uczestniczą wszyscy radni. 
b) protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony do wglądu, wzorem poprzednich sesji proponuję 

przyjęcie bez odczytywania. 
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Poprosiła o uwagi. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka – Po pobierznym przeanalizowaniu zapisów mam wraŜenie Ŝe 
protokół jest nieco skrótowo potraktowany. Skróty myślowe troszeczkę ukierunkowują pogląd 
na wypowiedzi. Nie jestem pewien do końca jest to moje wraŜenie. Nie chce tutaj wpływać na 
decyzję Rady.  
 
Protokolant p. Dorota Maksymiuk-Mitońska – Proszę konkretnie. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Czy wprowadzamy zmiany do 
protokołu? 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka – Nie. Proponuję nie wprowadzać. Tylko chciałem 
zasygnalizować swoje wraŜenie.  
 
Protokół z ostatniej sesji został przyjęty większością głosów w głosowaniu:  
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych 

 

 

c) W dniu 12 grudnia 2013 wpłynął wniosek p. Wójta o wprowadzenie do porządku obrad 
uchwał: 

- w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej zabudowanej w drodze bezprzetargowej. 
- zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie 

planowanego deficytu budŜetu Gminy na rok 2013 
- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2013 r. 
 
Proponuję wprowadzić punkt 2a dotyczący budŜetu roku 2013: 
- w pkt. 2a.1 projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 r. 
- w pkt. 2a.2 projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2013 

r. 
- w pkt. 2a.3 projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na 2014 r. 
W pkt. 4 proponuję zdjąć podpunkt 8 
 
Wójt Gminy – Proszę o zdjęcie z pkt. 4 podpunktu 7 projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy. Ta sprawa nie 
została jeszcze dogłębnie omówiona. Wyliczenia nie są na tyle precyzyjne Ŝebyśmy mogli dziś 
procesować w tym temacie. Myślę Ŝe wrócimy do tego tematu w przyszłym roku. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – proponuję wprowadzić w pkt. 4 
podpunktu 7 projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej zabudowanej w 
drodze bezprzetargowej oraz projekt uchwały z podpunktu 9 przesuwamy do podpunktu 8. 
 
Proszę o przegłosowanie porządku obrad z uwzględnieniem wprowadzonych zmian. 
 
Porządek obrad został przyjęty większością głosów. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 15 
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Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 

 

Ad. 2  
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - w okresie międzysesyjnym pełniłam 
dyŜur w Urzędzie Gminy. Reprezentowałam Radę na spotkaniach na terenie naszej Gminy. 
Były to spotkania świąteczne w miejscowości Walinna, Kolembrody. Brałam udział w 
spotkaniu dotyczącym pozyskiwania środków zorganizowanym przez WTZ i Fundację 
Rozwoju Lubelszczyzny.  
 
 
Wójt Gminy:  
- Wraz z delegacją z Gminy Komarówka Podlaska przebywałem na Węgrzech gdzie 

podpisana została umowa o współpracy. 
- Podpisałam w imieniu Gminy umowy o dofinansowanie unijne do inwestycji: budowa 

skateparku wraz z placem zabaw, parkingu przy ul. W, Batki, placów zabaw w Worońcu i 
Walinnie.  

- Uzupełniono wnioski na doposaŜenie świetlic wiejskich w Komarówce Podlaskiej oraz 
Brzozowym Kącie.  

- Ogłoszono i rozstrzygnięto przetarg na dostawę energii elektrycznej do Gminy. 
Najkorzystniejszą ofertę na oświetlenie uliczne złoŜyło PGE Obrót SA. Na pozostałe 
obiekty Ekoergia sp. z o.o. Oferta jest niŜsza od tego co mamy o 14,5% a kwotowo jest to 
54 000 zł 

- Ogłoszono i rozstrzygnięto przetarg na ubezpieczenie mienia Gminy Komarówka Podlaska. 
Przetarg wygrało Towarzystwo Ubezpieczeń Wzajemnych a na ubezpieczenie StraŜaków 
PZU. Za poprzedni okres dla wszystkich jednostek mieliśmy kwotę 20 000 zł a obecnie 
11 719 zł przy duŜo szerszym zakresie ubezpieczenia. 

- Zakupiono samochód do przewozu osób niepełnosprawnych. Jest juŜ zarejestrowany. Dziś 
zostanie rozliczone dofinansowanie. ZłoŜono jedną ofertę na kwotę 134 800 zł brutto przy 
dofinansowaniu z PFRON-u 70 000 zł 

- Brałem udział w spotkaniu dotyczącym strategii rozwoju WTZ w Kolembrodach. Strategia 
idzie w tym kierunku by przy warsztacie powstało przedsiębiorstwo społeczne. Forma tego 
przedsiębiorstwa nie jest jeszcze ustalona. Ale idea jest taka aby uczestnicy WTZ mieli 
moŜliwość zatrudnienia. 

- Kończy się organizacja PSZOK-u. Jest on zlokalizowany na działce przy oczyszczalni 
ścieków. 

- Prowadziłem bieŜące sprawy Urzędu, przyjmowałem interesantów, brałem udział w 
pracach komisji stałych oraz spotkaniach okolicznościowych organizowanych na terenie 
gminy.  

 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny p. Tomasz 
Weremczuk - W okresie międzysesyjnym Komisja spotykała się dwa razy. Omawialiśmy 
projekt budŜetu na 2014 rok oraz Wieloletnią prognozę finansową. Opiniowaliśmy sprawę 
likwidacji aglomeracji Gminy Komarówka Podlaska, zmiany budŜetowe na rok 2013 oraz 
omawialiśmy sprawy bieŜące. Odbył się równieŜ wyjazd na teren budowy PSZOK-u. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - W okresie międzysesyjnym Komisja spotykała się jeden raz. 
Zapoznaliśmy się z projektem budŜetu na rok 2014 oraz omawialiśmy i opiniowaliśmy 
uchwały które dziś będą rozpatrywane.  
 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p. Jan Abramczuk - W okresie 
międzysesyjnym Komisja spotykała się jeden raz razem z komisją oświaty. Na komisji 
analizowaliśmy wykonanie budŜetu w roku bieŜącym oraz projekt budŜetu na rok 2014  
 
 
Ad. 2a.1 
Skarbnik Gminy – Dzisiaj przekazałam państwu dodatkowe zmiany budŜetu. Pokrótce 
omówię te zmiany. BudŜet się zmniejsza po stronie dochodów i po stronie wydatków o kwotę 
628 530 zł. W większości są to dotacje, które otrzymaliśmy. Jest to równieŜ subwencja z 
Ministerstwa Finansów zwiększająca subwencję oświatową o kwotę 63 829 zł. Wprowadzamy 
dochody ponadplanowe z wpłat na Ŝywienie w Przedszkolu Samorządowym i w LO 20 000 zł 
za odpady komunalne. 
Musimy zwiększyć środki na sieć szerokopasmową 3 530 zł. W zadaniach własnych na 
wydatkach zwiększamy dotację dla szkół. Środki na dotacje bierzemy z dowozu uczniów. Z 
zadań majątkowych ze Związku Komunalnego Gmin zabieramy 9800 zł poniewaŜ obniŜona 
została stawka za mieszkańca. Zwiększamy środki na domy pomocy społecznej 10 800 zł.   
Wydatki bieŜące zmniejszamy o 169 000 zł i wydatki majątkowe o 110 000 zł. Jeśli chodzi o 
zadania bieŜące jest to kwota ZUS w oświacie. Termin opłacenia składki mamy do 5 stycznia 
więc zapłacimy ją w przyszłym roku. Jeśli chodzi o wydatki majątkowe to planowany był 
zakup pieca w LO. Piec nie został zakupiony. 130 000 zł chcemy zdjąć. Z domu dziecka mamy 
moŜliwość zdjęcia 80 000 zł. Tak aby wydatki zmniejszyć. Będzie uchwała zmieniająca 
poprzednią uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu. Która była na kwotę 550 000 zł. Chcemy 
zmniejszyć kredyt o kwotę 279 000 zł czyli do kwoty 271 000 zł. Kredyt ten jest niezbędny do 
zamknięcia budŜetu natomiast kredytu nie decydujemy się zaciągać. Do 31 grudnia będziemy 
korzystać z kredytu w rachunku bankowym.  
Chcemy z biblioteki przenieść 4 000 zł na GCK. 
Jeśli są pytania to bardzo proszę. 
 
Radny p. Jan Borowik – Odnośnie pisma z Ministerstwa Finansów na dotację. Z czego to 
wynika? 
 
Skarbnik Gminy – Wynika to z ustawy. Dostaliśmy w tym roku miesięcznie 103,50 zł na 
jedno dziecko przez 4 miesiące czyli 414 zł. Dostaliśmy te środki w dwóch turach. Jest to 
pomoc w realizacji zadań własnych. Dotację dają na podstawie danych roku poprzedniego. 
Dane pochodzą ze sprawozdań SIO. Jeśli zmienia się liczba uczniów wylicza się średnią i albo 
jest większa albo mniejsza.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Wypada się cieszyć Ŝe ten kredyt 
zostanie zmniejszony i miejmy nadzieję Ŝe wystarczy. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 r. 
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Uchwała w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 r. została podjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 2a.2 
Skarbnik Gminy – Tak jak wielokrotnie tłumaczyłam. Wraz ze zmamią budŜetu gminy naleŜy 
dokonać zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Ta uchwała wynika ze zmian o których 
przed chwilą Państwa informowałam.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na 2013 r. 
 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2013 r. została podjęta 
jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 2a.3 
Skarbnik Gminy – Informowałam państwa juŜ o tym przy zmianach budŜetowych. Na 
poprzedniej sesji przyjęliście Państwo uchwałę o zaciągnięciu kredytu długoterminowego na 
kwotę 550 000 zł na sfinansowanie deficytu budŜetowego. 
Nie mamy deficytu a mamy nadwyŜkę budŜetową w związku, z czym kredyt nie moŜe być 
zaciągnięty na spłatę deficytu. RIO zwróciła na to uwagę i podjęła uchwałę w sprawie 
nieistotnego naruszenia prawa w związku, z czym Rada Gminy powinna podjąć uchwałę 
zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Kredyt przeznaczony 
będzie na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. Chcemy równieŜ zmniejszyć kredyt o 
kwotę 279 000 zł, czyli do kwoty 271 000 zł. Kredyt jest niezbędny do zamknięcia budŜetu, ale 
nie planujemy go zaciągać. Będziemy bazować do końca roku na kredycie krótkoterminowym.  
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budŜetu Gminy na rok 
2013 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
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Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 
sfinansowanie planowanego deficytu budŜetu Gminy na rok 2013 została podjęta 
jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 
Ad.3. 
Wójt Gminy – Projekt uchwały budŜetowej Państwo otrzymaliście. Utrzymujemy w dalszym 
ciągu wszystkie jednostki, tj. GOPS, GBP, GCK, ZSS. Dotujemy tzw. małe szkoły, WTZ oraz 
będziemy dotować w odpowiednim procencie placówkę opiekuńczo-wychowawczą. 
Realizujemy zadania zlecone. Prowadzimy równieŜ Przedszkole Samorządowe. W dochodach 
mamy ujęty zwrot podatku vat. Sprawa tego zwrotu jest w toku. Jest duŜa szansa, Ŝe w roku 
2014 będą juŜ pierwsze zwroty tego podatku. Zwrot podatku vat dotyczy wodociągu oraz 
świetlic wiejskich. W dochodach równieŜ ujęta jest kwestia sprzedaŜy działki w śeliznie 
zabudowanej Pałacem. Musimy rozpropagować tą sprawę. Jeśli nie uda się nam sprzedać tej 
nieruchomości będziemy musieli w ciągu roku dokonywać korekt budŜetu. Kwota ze sprzedaŜy 
to ponad 700 tyś zł. Mamy równieŜ planowany w 2014 roku kredyt do zaciągnięcia w kwocie 
390 000 zł na uzupełnienie dochodów. Będziemy się starać by kredyt zaciągnąć pod koniec 
roku.  
Przedstawię inwestycje, które znalazły się w projekcie budŜetu: 
- Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej w Komarówce Podlaskiej przy ul. Lubelskiej. 

Wniosek jest złoŜony do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Lublinie. Nie mamy jeszcze 
konkretnej odpowiedzi, ale myślę Ŝe wszystko jest na dobrej drodze.  

- Budowa chodnika oraz parkingu przy drodze powiatowej ul. W. Batki. Jest to zadanie 
unijne. Nasza część wkładu podzielona jest na połowę. Pół powiat radzyński i pół Gmina 
Komarówka Podlaska. 

- Modernizacja drogi od ronda w kierunku Wólki Komarowskiej. Inwestycja realizowana z 
powiatem radzyńskim w układzie 50% kosztów na 50% kosztów. Na chwile obecną 
planujemy kwotę nie większą niŜ 100 tyś. zł. Kosztorys jest duŜo wyŜszy. Jeśli nie 
będziemy mieli moŜliwości dołoŜenia środków zrealizujemy pewien etap tej drogi. Albo 
połoŜymy pierwszą warstwę wyrównawczą albo jakiś odcinek tej drogi.  

- PołoŜenie nawierzchni asfaltowej na drodze w śulinkach. To odcinek 1400 m. Kwota 
inwestycji 200 tyś zł. Inwestycja polegałaby na połoŜeniu mocniejszej warstwy 
wyrównawczej.  

- PołoŜenie nawierzchni asfaltowej na drodze w Brzozowym Kącie. Odcinek od drogi 
powiatowej w kierunku Rol-Kąt. Zaplanowaliśmy 150 tyś zł. RównieŜ takim sposobem jak 
droga w śulinkach.  

- Budowa drogi w Kolembrodach. Kwota 120 tyś zł. jest to odcinek od drogi powiatowej w 
kierunku posesji Pana Sadowskiego. PołoŜenie nawierzchni asfaltowej.  

- Dokończenie budowy drogi Derewiczna – Komarówka. Zaplanowaliśmy 50 tyś zł. 
Wystąpimy do Urzędu Marszałkowskiego po dotację.  

- Skatepark wraz z placem zabaw w Komarówce Podlaskiej 
- Urządzenie placów zabaw w Worońcu i Walinnie. Umowy mamy juŜ podpisane.  
- Modernizacja budynku na świetlicę w Przegalinach Małych. Projekt przeszedł ocenę. Na 

razie nie załapał się na dofinansowanie. Jest na pierwszym miejscu listy rezerwowej. Jeśli 
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będą oszczędności po przetargach na zadania w całym powiecie to nasz projekty będzie 
realizowany. Myślę Ŝe będziemy wiedzieć coś więcej około połowy roku. 

- Budowa kotłowni na pelet przy Szkole Podstawowej w Komarówce Podlaskiej. To zadanie 
z projektu czysta energia w powiecie radzyńskim. Mamy zaplanowaną kwotę 54 tyś zł jako 
nasz wkład własny.  

- Planujemy 100 tyś zł na remonty dróg gminnych. Będzie to realizowane w porozumieniu z 
sołtysami i radnymi poszczególnych miejscowości.  

W projekcie budŜetu nie znalazła się nawierzchnia asfaltowa w Wólce Komarowskiej oraz 
budowa drogi Przegaliny Małe – Brzeziny. Te inwestycje będą musiały jeszcze poczekać. 
Gdyby nie był realizowany projekt świetlicy w Przegalinach Małych. Pewne środki będą wolne 
i będzie moŜna je przeznaczyć na odcinek drogi Przegaliny Małe – Brzeziny. Na pewno tych 
środków nie wystarczy na całość tego odcinka. Stabilizacja na drodze w Wólce Komarowskiej 
musi poczekać do następnego roku. 
Realizujemy te najpilniejsze inwestycje.  
Mamy zaplanowaną kwotę 50 tyś zł na wyposaŜenie placówki opiekuńczo-wychowawczej. 
Budynek jest w tej chwili w trakcie adaptacji. Dziś wykonawca zgłosi gotowość do odbioru 
robót wewnętrznych. Do 31 maja ma wykonać ocieplenie dwóch ścian, które nie zostały 
ocieplone. Zgodnie z naszymi ustaleniami będziemy w trakcie roku realizować budowę osobnej 
kotłowni do zasilenia w ciepło tej placówki. Na budowę kotłowni nie planowaliśmy w budŜecie 
środków czyli w trakcie roku będziemy musieli to wprowadzić. 
Radni w większości się z tym zapoznali to było dyskutowane na komisjach.  
Proszę dyskusję.  
 
Sołtys Wsi Wólka Komarowska p. Stanisław Orłowski – Chcę powiedzieć kilka słów 
odnośnie drogi w Wólce. Wszystkie drogi, które są zaplanowane do remontu są waŜne nie 
ulega to wątpliwości. Na drodze w Wólce beton leŜy juŜ 20 lat. Naprawialiśmy go we własnym 
zakresie. LeŜy dobrze, bo był dobrze zrobiony. Jednak czas robi swoje. Niestety on się zuŜywa. 
Zwracałem na to uwagę, ale przez 7 lat nie udało się tego wykonać. W roku 2015 trzeba beton 
przykryć asfaltem, bo niszczeje.  
 
P. Józef Cybulski – Jestem w gorszej sytuacji niŜ Pan ale nie narzekam.  
 
Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Grzesiakowski – Panie Józefie Sołtys nie narzeka 
na tą drogę tylko zwraca uwagę, Ŝe ta droga nie jest zabezpieczona. Od 20 lat leŜy tam beton i 
w szybkim tempie niszczeje i trzeba go jak najszybciej przykryć asfaltem. 
 
P. Józef Cybulski – A ta moja droga pod nikogo nie podlega? 
 
Wójt Gminy – Zgadzam się z sołtysem Orłowskim, Ŝe ta droga zasługuje na zabezpieczenie 
asfaltem. Znam równieŜ miejsce zamieszkania p. Cybulskiego i wiem, przy jakiej drodze 
mieszka. Tą drogę do p. Cybulskiego będziemy się starali po trochę remontować. Mamy pewne 
środki zabezpieczone. Jeśli pojawią się jakiś wolne środki w trakcie wykonywania budŜetu to 
skierujemy je na zabezpieczenie drogi w Wólce Komarowskiej. Wykonanie budŜetu pokaŜe, 
jakie są moŜliwości. Sytuacja z drogą w Wólce nie jest spowodowana niechęcią, ale brakiem 
środków finansowych. Musimy wprowadzić hierarchie inwestycji i określić, co jest waŜniejsze 
i co kiedy robić. Nie moŜemy zrealizować wszystkich potrzeb. Sołtysi zgłaszają potrzeby a my 
musimy wybierać, co najpierw robić.  
Mamy równieŜ drogę w śeliźnie. Jest to stara i zdegradowana stabilizacja, którą teŜ naleŜy 
zabezpieczyć. Jeśli w trakcie roku pojawią się jakieś wolne środki to będziemy wykonywali te 
inwestycje asfaltowe.  
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Radny p. Tomasz Wermczuk – Chcę potwierdzić to co p. Wójt mówi. Przykładem jest droga 
Komarówka – Wiski. Nie była planowana w budŜecie ale znalazły się wolne środki i została 
wykonana. Na pewno słuŜy większości mieszkańców.  
 
Radna p. Joanna Krupska – Droga do Wisek jest juŜ trzeci raz robiona w przeciągi 15 lat a 
na drodze w Wólce od 20 lat leŜy beton. 
 
Radny p. Tomasz Wermczuk – Trzeba ustalić hierarchie remontów dróg. Jest jeszcze kwestia 
uczęszczania tymi drogami.  
 
P. Józef Cybulski – Panie Wójcie niech pan tą moją drogą tak się nie przejmuje. Jeśli będzie 
pan miał rezerwę i jeden lub dwa samochody piachu i równiarkę to moŜna by było tą drogę 
trochę wyrównać.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Tak jak pan Wójt mówił potrzeby są 
duŜe a środków nie wystarczy, aby zrealizować wszystkie remonty. Ale jeśli pojawią się wolne 
środki będą one realizowane.  
 
P. Józef Cybulski – Na ta drogę obok mnie proszę nie wozić piachu od p. Olszewskiego. Bo 
jest gliniasty. Jest dobry piach w Kolembrodach.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Proszę nie krytykować jeden piach 
nadaje się do jednych inwestycji a drugi do drugich. 
 
Radny p. Jan Abramczuk – Chcę p. Wójtowi podziękować ze zajęcie się drogą w 
Brzozowym Kącie ale mam teŜ uwagi. Jeśli nadal będziemy robić tą drogę w dole to uwaŜam, 
Ŝe to pieniądze wyrzucone w błoto. Trzeba zrobić odwodnienie tej drogi a potem pomyśleć o 
nawierzchni bo mróz będzie wysadzał tą drogę. 
 
Wójt Gminy – Dopowiem Ŝe projekcie budŜetu ujęte jest doposaŜenie świetlic wiejskich w 
Komarówce Podlaskiej i Brzozowym Kącie. Wniosek jest uzupełniony. Po nowym roku 
podpiszemy umowę i będziemy to realizować.  
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na 
2014 r. wraz z uzasadnieniem. 
 
Skarbnik Gminy – Otrzymaliście Państwo zmiany dodatkowe do projektu budŜetu. 
Z rezerwy ogólnej 50 000 zł zdejmujemy dla GOPS kwotę 25 000 zł na asystenta rodziny. Ma 
to równieŜ związek z otwarciem placówki opiekuńczo-wychowawczej. Więc rezerwa 
zmniejszy się do 25 000 zł. Zmiana do zaciągania kredytów i poŜyczek oraz limitowania 
papierów wartościowych na pokrycie w ciągu roku przejściowego deficytu budŜetowego gminy 
kwota się nie zmieniła w ubiegłym roku było 800 zł i w tym teŜ jest tyle samo. Limit 
zobowiązań z tytułu zaciągania kredytów i poŜyczek nie moŜe przekroczyć 1 190 000 zł.  
 
Skarbnik Gminy – odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o 
przedłoŜonym projekcie uchwały budŜetowej; 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Trzeba zaznaczyć Ŝe sporo środków 
jest pozyskanych z zewnątrz: środki unijne, z powiatu. Dobrze by było Ŝeby to wszystko 
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zostało zrealizowane a w szczególności sprzedaŜ pałacu w śeliźnie. Kroki w tym kierunku 
trzeba poczynić jak najszybciej.  
 
Uchwała w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na 2014 r. została podjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 4.1 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła uchwałę RIO w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Komarówka Podlaska 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej została podjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Przerwa w obradach godz. 11:30 

Wznowienie obrad po przerwie godz. 11:40 

 

 

Ad. 4.2 
Wójt Gminy – My jako Gmina w 2007 roku utworzyliśmy aglomerację w skład której weszła 
miejscowość Komarówka Podlaska, miejscowość Wiski i Derewiczna. Aglomeracja została 
utworzona po to by móc ubiegać się w Ramach Regionalnego Programu Społecznego o 
dofinansowanie moŜliwości budowy zbiorczych kanalizacji ściekowych. Zostaliśmy wpisani 
do krajowego programu oczyszczania ścieków komunalnych. Uczestnictwo w takim programie 
zobowiązuje do wykonania tych inwestycji. Rok 2015 jest rokiem granicznym. Nie jesteśmy w 
stanie wykonać tych inwestycji do roku 2015 a za nie zrealizowanie tego programu groŜą spore 
kary. Dlatego teŜ proponujemy aby tą aglomeracje rozwiązać. Jeśli będą moŜliwości w dalszej 
perspektywie czasowej będziemy nadal się o te inwestycje starali ale juŜ bez aglomeracji. Jeśli 
będzie taka konieczność w kaŜdej chwili będzie moŜna taką aglomeracje utworzyć. W chwili 
obecnej aby nie narazić Gminy na kary związana z brakiem wykonania tych inwestycji 
kanalizacyjnych proponuję likwidację tej aglomeracji.  
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Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Grzesiakowski – Ta decyzja nie wpłynie kiedyś na 
plan zagospodarowania przestrzennego czy teŜ na inwestycje w przyszłości dotyczące budowy 
ferm fotowoltaicznych ? To nie będzie miało wpływu?  
 
Wójt Gminy – Nie ma to Ŝadnego związku. Rezygnacja z aglomeracji w Ŝaden sposób nie 
łączy się z planem zagospodarowania przestrzennego jak równieŜ w Ŝaden sposób nie koliduje 
z energią odnawialną. Tu chodzi o gospodarkę wodno ściekową. Trzeba być czujnym czy przy 
składaniu wniosków nie ma wymogu posiadania aglomeracji. Gdyby coś takiego było 
będziemy się zastanawiali nad ponownym powołaniem aglomeracji. To się nie wiąŜe z 
Ŝadnymi kosztami. Moim zdaniem jest to ostatni moment by wyjść z tego i nie narazić się na 
kary. Co roku składa się sprawozdania do Krajowego Programu. Odpisywaliśmy Ŝe w 
późniejszym terminie zrealizujemy te inwestycje, ale ten okres się juŜ kończy i dłuŜej nie 
moŜemy tego przeciągać.  
Na nową perspektywę finansowania ze środków unijnych wszystkie Gminy powiatu 
radzyńskiego utworzyły taką grupę której liderem jest Gmina Wiejska Radzyń Podlaski. My 
złoŜyliśmy takie zapotrzebowanie na całą gospodarkę wodno-ściekową. Wstawiliśmy tam 
kanalizację Wisek i Derewiczny, zwodociągowanie całej Gminy i oczyszczalnie przydomowe. 
To jest take zapotrzebowanie na środki. Nie wiem jeszcze czy to będzie realizowane. Mówi się 
o tym Ŝe w nowej perspektywie programowania będą realizowane duŜe projekty. Jedna Gmina 
nie będzie w stanie stworzyć takiego duŜego projektu aby uzyskała dofinansowanie ze środków 
unijnych. Dlatego teŜ zawiązaliśmy taki związek Gmin powiatu radzyńskiego. W ramach tego 
związku chcemy realizować te inwestycje wodno-ściekowe. Poszło pismo do Urzędu 
Marszałkowskiego Ŝe taki związek został zawiązany i takie ogólne zapotrzebowanie na środki 
zostało tam złoŜone. Na naszą Gminę kwota wyszła ok. 30 mln zł. Nie moŜna brać tego za 
pewnik. Nie wiemy czy będzie to realizowane ale chcemy być czujni bo gospodarka 
wodościekowa w naszej Gminie jest taka Ŝe mamy stosunkowo mało wodociągów a 
kanalizacja jest tylko w miejscowości Komarówka 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii o zamiarze 
likwidacji aglomeracji Komarówka Podlaska.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka – Opinia naszej komisji jest pozytywna.  

Uchwała w sprawie wyraŜenia opinii o zamiarze likwidacji aglomeracji Komarówka 
Podlaska została podjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad.4.3 
Wójt Gminy – Zgodnie z ostatnią kontrolą RIO zostaliśmy zobowiązani do podjęcia takiej 
uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu odprowadzania ścieków. Wynika to z ustawy o 
zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzania ścieków. Regulamin dotyczy ścieków 
odprowadzanych przez sieć. Wszyscy państwo dostaliście materiały. Pani sekretarz była 
autorem tego regulaminu. Jeśli są pytania to proszę.  
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Sekretarz Gminy – Opracowując ten regulamin ściśle współpracowałam z konserwatorem 
oczyszczalni ścieków. Tak aby dostosować ten regulamin do naszych warunków. Nie moŜemy 
powielać w nim zapisów ustawowych.  
 
Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Grzesiakowski – W regulaminie nie zauwaŜyłem 
zapisów na temat odprowadzania wód opadowych do kanalizacji.  
 
Sekretarz Gminy –Nie moŜe być odprowadzana do kanalizacji i nie moŜemy takiego zapisu 
umieścić w regulaminie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Grzesiakowski – Ale takie fakty są. P. Petkowicz na 
którejś z komisji o takich faktach mówił.  
 
Sekretarz Gminy – Trzeba zapobiegać by takich faktów nie było.   
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 
odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Komarówka Podlaska 
 
Uchwała w sprawie uchwalenia regulaminu odprowadzania ścieków na obszarze Gminy 
Komarówka Podlaska została podjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.   

 
 
Ad.4.4 
Wójt Gminy – Uchwałę podejmujemy stosunkowo późno. Jest obowiązek przyjmowania 
programu corocznie. Opóźnienie wynikało z braku podpisanej umowy ze schroniskiem, które 
będzie odławiało zwierzęta bezdomne. Takie porozumienie dotyczące interwencyjnego odłowu 
bezdomnych zwierząt zawarte zostało ze schroniskiem w Nowym Dworze obok Lubartowa. 
Wszyscy Państwo otrzymaliście propozycję Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Komarówka Podlaska na 2014 r. 
Program został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza Weterynarii. Na komisji 
oświatowej dyskutowaliśmy o wprowadzeniu pewnych zapisów, które pozwalały by na 
sterylizacje, kastrowanie bezdomnych zwierząt oraz ewentualnie dokarmianie w celu 
przechowania na miejscu u osoby która znalazła takie zwierze bądź ułatwienie adopcji. To się 
nie znalazło w programie gdyŜ jak wynika z ustawy wszystkie te czynności muszą być 
wykonywane w schronisku. Nie moŜemy sami zlecać kastraci i sterylizacji czy 
dofinansowywać utrzymania psów. MoŜemy to robić poprzez schronisko. MoŜemy ułatwiać 
adopcję natomiast wszystkie te czynności mające na celu ograniczenie populacji powinny być 
robione w schronisku. My zapewniamy pobyt w schronisku dla zwierząt będących w 
szczególnych, krytycznych sytuacjach. Dla zwierząt skrzywdzonych bądź agresywnych. To jest 
związane z kosztami. Dziś za psa oddanego do schroniska musimy zapłacić 2460 zł. To są duŜe 
kwoty. Dlatego do schroniska będą kierowane psy w wyjątkowych sytuacjach. Skrzywdzone, 
powypadkowe czy teŜ te nad którymi były dokonywane akty znęcania oraz te które są 
agresywne. W programie zapisaliśmy kwotę 8 100 zł. Ona nawet nie zapewnia tej umowy. W 
trakcie roku będziemy musieli zwiększać tą kwotę. Realizacja tego programu wymaga od nas 
wszystkich duŜej odpowiedzialności postępowania wobec tych bezdomnych psów. To jest 
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kwestia przygarniania, karmienia. Trzeba postępować tak jak mówi ustawa i program. W razie 
przybłąkania takiego psa trzeba niezwłocznie zawiadomić policję bądź Urząd Gminy. Trzeba 
przypominać mieszkańcom Ŝe ślepe mioty moŜna usypiać. Ustawa daje takie moŜliwości.  
DuŜy wysiłek trzeba włoŜyć na adopcje tych zwierząt. Zdjęcia piesków, plakaty. Mamy dobre 
relacje ze stowarzyszeniem podaj łapę. Na jego stronach teŜ publikujemy zdjęcia bezdomnych 
psów.  
 
Sekretarz Gminy – Otrzymaliśmy informację po wizycie inspektora Kalinowskiego u 
Powiatowego Lekarza Weterynarii iŜ musimy wskazać gospodarstwo rolne z którym 
podpiszemy umowę w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich. Będzie to 
gospodarstwo sołtysa Krzysztofa Wapy oraz musimy wskazać lekarza weterynarii który będzie 
mógł całodobowo zająć się potrąconym zwierzęciem. Będzie to lekarz weterynarii p. Sławomir 
Bartoś. Musimy konkretnie wskazać osobę.  
 
Wójt Gminy – Jeśli zwierze gospodarskie ucieknie lub się zabłąka do czasu znalezienia 
właściciela będzie przebywało w takim miejscu. Jeśli są akty znęcania nad zwierzętami trzeba 
takie zwierze odebrać właścicielowi i do czasu wyjaśnienia tej sprawy przechować.  
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Komarówka Podlaska na 2014 r.” 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka – Wyjaśnię kwestie propozycji poprawki do niniejszego regulaminu. 
Chodziło o to by ułatwić adopcję bezpośrednią od osoby która się zaopiekowała bezdomnym 
zwierzęciem. Z psami problem jest niewielki większy problem jest z suczkami. W regulaminie 
mamy zapis Ŝe gmina realizuje obligatoryjnie sterylizację i kastrację zwierząt w schroniskach. 
Tak jak p. Wójt wyjaśnił jest to kwestia zapisu ustawowego Ŝe jest to realizowane w 
schroniskach. Wyobraźmy sobie Ŝe gmina musi najpierw odstawić takie zwierze do schroniska 
i zapłacić schronisku. Obrońcy zwierząt nie są zadowoleni z tego gdy taki pies trafia do 
schroniska a ma moŜliwość bezpośredniego trafienia do adopcji. Chodziło o umoŜliwienie 
funkcjonowania domów tymczasowych. Myślę Ŝe ten temat będziemy jeszcze podejmować. 
Przyjrzymy się temu jak te zadania są realizowane w innych gminach, porozumiemy się ze 
stowarzyszeniami zajmującymi się tymi sprawami. Na chwilę obecną komisja pozytywnie 
opiniuję niniejszą uchwałę nie zarzucając myśli o tej poprawce na przyszłość.  
 
Uchwała w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Komarówka Podlaska na 2014 r.” 
została podjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.   

 
 
Ad. 4.5 i 4.6 
Wójt Gminy – Programy przyjmujemy co rocznie. Jeśli macie państwo uwagi poprosimy p. 
ElŜbietę Zienkiewicz która prowadzi te sprawy. Kwota która jest przeznaczona pochodzi z 
wpływu z koncesji na sprzedaŜ napojów alkoholowych. Dofinansowujemy prowadzenie 
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świetlicy socjoterapeutycznej. Dofinansowanie do zadań z zakresu przeciwdziałania 
alkoholizmowi i narkomanii. Działa Gminna Komisja Przeciwdziałania Problemom 
Alkoholowym. Tak jak do tej pory działania szkół z zakresu przeciwdziałania alkoholizmowi i 
narkomanii. Dofinansowanie róŜnego rodzaju imprez sportowych które mają za zadanie 
promowanie zdrowego, trzeźwego stylu Ŝycia.  
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2014 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka – pozytywnie opiniuje zarówno Gminny Program Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2014 jak i Gminny Program 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2014 została podjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.   

 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2014 została podjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.   

 
 
Ad. 4.7 
Sekretarz Gminy – W dniu 6 grudnia 2013 r. p Babicz złoŜył wniosek o sprzedaŜ działki 
369/2 przy ul. Plac Wolności 15 w Komarówce Podlaskiej na której zlokalizowany jest 
budynek mieszkalny i budynki gospodarcze stanowiące jego własność w drodze 
bezprzetargowej. Zgodnie z art. 231 § 1 kodeksu cywilnego tzw. samoistny posiadacz gruntu w 
dobrej wierze który wzniósł na powierzchni budynek o wartości przekraczającej znacznie 
wartość zajętej na ten cel działki moŜe Ŝądać aby właściciel przeniósł na jego własność zajętą 
działkę za odpowiednim wynagrodzeniem. Jest to działka o powierzchni 18 arów.  
 
Wójt Gminy – Wycena została zlecona poniewaŜ pan Babicz zwrócił się do nas z wnioskiem o 
wykup tej działki. Wycena na kwotę 7 800 zł. Przez tą działkę biegnie rów dlatego teŜ ta cena 
jest znacznie obniŜona. Pan Babicz chce uporządkować swoje sprawy majątkowe.  
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Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
gruntowej zabudowanej w drodze bezprzetargowej 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Uchwała w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej zabudowanej w drodze 
bezprzetargowej została podjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.   

 
 
Ad. 4.8 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Proszę Wiceprzewodniczącego Rady 
oraz Przewodniczących komisji stałych o kolejne przestawnie planów pracy.  
 
Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Grzesiakowski – przedstawił plan pracy Rady 
Gminy 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Czy macie państwo propozycje 
tematów które warto tutaj zapisać? 
 
Radny p. Sławomir Ilczuk – Dziś wynikła sprawa konieczności zwołania sesji w styczniu 
przyszłego roku. MoŜe zapisać tą planowaną sesję jako programową a nie na wniosek p. Wójta.  
 
Wójt Gminy – Prawdopodobnie będzie sesja w styczniu. Jeśli będzie sesja to będzie ona na 
wniosek. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny p. Tomasz 
Weremczuk - przedstawił plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - przedstawił plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw 
Społecznych 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p. Jan Abramczuk - przedstawił plan pracy 
Komisji Rewizyjnej 
 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 
Gminy i jej stałych Komisji na rok 2014 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i jej stałych Komisji na rok 2014 
została podjęta większością głosów. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
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Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.   

 
 
Ad. 5 
Sołtys Wsi Wólka Komarowska p. Stanisław Orłowski – Jako sołtys jestem zobowiązany do 
przekazywania opinii mieszkańców. Chcę przekazać podziękowania p. Wójtowi i Radzie za 
utwardzenie drogi w Wólce. Mieszkańcy się o nią upominali bo często była zalewana wodą. 
Teraz jest wszystko porządku. Chce równieŜ podziękować za kamień pamiątkowy, który został 
połoŜony w lesie tzw. Brzezince.  
 
Sołtys Wsi Derewiczna p. Henryk Borowik– Czy przystanek w Derewiczne będzie 
odbudowany. Czy będziemy mieli jeszcze podsypkę piasku na gościńcu? 
 
Sołtys Wsi Wólka Komarowska p. Stanisław Orłowski – Starsi mieszkańcy pytają czy będą 
drukowane blankiety opłat za śmieci na przyszły rok.  
 
P. Józef Cybulski – Były łatane dziury w drodze w Brzozowym Kącie. Są one ubijane łopatą. 
Czy nie ma innego sposobu.  
 
Sołtys Wsi Kolembrody p. Ryszard Jasiński – Co z Funduszem sołeckim na 2014 rok.  
 
Radny p. Andrzej Kowalczyk – Jak jest realizowana współpraca z samorządem Gminy 
Wohyń w sprawie dowozu osób niepełnosprawnych do WTZ w Kolembrodach? Kierownik 
WTZ mówił Ŝe samorząd Gminy Wohyń nie bardzo poczuwa się do obowiązku.  
 
Sołtys Wsi Brzeziny p. Józef Wiszniewski – Czy kontenery na śmieci stoją tylko w 
Brzezinach czy wszędzie? Jak wygląda sytuacja z segregacja śmieci? Czy dobrze mieszkańcy 
segregują śmieci? 
 
Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Grzesiakowski – Do p. Wójta i do Rady wpłynęło 
pismo od p. Bancarzewskiego. Chodzi o sytuację na łuku ul. Staszica i ul. Międzyrzeckiej. Są 
tak 3-4 posesje z których jest bardzo niebezpieczny wyjazd na drogę. Ileś lat wstecz stało tam 
lustro, w którym mieszkańcy tych posesji widzieli, co się dzieje na drodze. W tej chwili nie ma 
tego lustra. Czy moŜliwe jest ustawienie takiego lustra? Jest to droga wojewódzka. Jeszcze 
kolejna sprawa ul. Ciasna. Pewne posesje mają źle ustawione ogrodzenie co zawęŜa drogę.  
 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy: 
Odnośnie p. Sołtysa Orłowskiego równieŜ dziękuje za dobrą współpracę z sołtysem i całym 
sołectwem. Jeśli jest taka potrzebna to wydrukujemy dowody wpłaty i zostaną one rozniesione, 
bo to rzeczywiście ułatwia to wpłaty. 
Odnośnie pytania p. Sołtysa Wiszniewskiego – Kontenery na śmieci proponuję przewieść na 
plac za Urzędem lub na teren PSZOK-u. Wpłaty za śmieci wpływają dobrze. Na dzień 
dzisiejszy z wpłat mamy kwotę przeszło 92 tys. zł. Dziś mamy termin wpłaty ostatniej raty. 
Myślę, Ŝe do końca roku jakieś 100 tys. powinno wpłynąć z opłat śmieciowych. Plan był 75 
tyś. zł. Zostały rozesłane upomnienia dla osób, które nie zapłaciły. Środków wystarcza nam na 
gospodarkę śmieciową. Segregowanie odpadów idzie dobrze, jeśli chodzi o frakcję 
opakowaniową i szkło czasem mamy problemy z tymi innymi selektywnie zebranymi. Czasami 
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mieszkańcy starają się coś przemycić i w Adamkach nam przeklasyfikowują te śmieci z 
segregowanych na niesegregowane. Niedługo juŜ ruszy PSZOK. Kłopotów nastręczają nam 
posesje oddalone i te które maja drogi trudno przejezdne. Mamy kilka takich posesji na terenie 
gminy gdzie mieszkańcy płacą a firma Eko-Lider nie jest w stanie tam dojechać. Mam telefony 
od mieszkańców tych posesji. Nie ma moŜliwości Ŝeby taką opłatę umorzyć. Mieszkaniec dalej 
płaci a śmieci ma nieodebrane. To się tyczy nielicznych posesji. Musimy się w przyszłym roku 
zastanowić z Radą, jakie są moŜliwości prawne i co moŜemy zrobić.  
Odnośnie pytania p. Sołtysa Borowika – Rozmawiałem z Prezesem PDM. Poinformował mnie 
Ŝe czeka jeszcze na dokumenty z firmy ubezpieczeniowej, ale będzie postawiona nowa wiata 
przystankowa. Jeśli warunki pozwolą dowieziemy jeszcze piach na gościniec. 
Odnośnie pytania p. Cybulskiego – Drogi w Walinnie i Brzozowym Kącie były remontowane 
emulsją i grysem. Remont był wyjątkowo nieudany. Nie zapłaciliśmy za ten remont. 
Wykonawca chciał poprawić to masą asfaltową, ale to by było znacznie droŜsze. Rada sołecka 
w Brzozowym Kącie stwierdziła Ŝeby odpuścić ten remonty ze względu na fakt, Ŝe będzie 
kładziona nawierzchnia asfaltowa. 
Odnośnie pytania p. Sołtysa Jasińskiego – Na 2014 rok nie wyodrębnialiśmy funduszu 
sołeckiego. A na 2015 rok zastanowimy się z komisją budŜetową. Mogą być korzystniejsze 
warunki refundowania poniesionych wydatków. Jak będą konkretne dane w tym zakresie 
podejmiemy stosowne uchwały. Mamy czas do końca marca.  
Odnośnie pytania Radnego P. Andrzeja Kowalczyka. - Dowozimy osoby niepełnosprawne z 
Gminy Wohyń powoduje to znaczne koszty, bo są to znaczne odległości (Suchowola, 
Kuraszew, Bezwola). Aby Gmina Wohyń dokładała się do dowozu osób niepełnosprawnych 
trzeba cała umowę zmieniać. Zobowiązaliśmy się Ŝe 10% utrzymania Warsztatu będzie 
pokrywała Gmin Komarówka. Trzeba by było zmienić umowę, ale nie wiem czy jest taka 
moŜliwość prawna. Gmina Wohyń w inny sposób mogłaby pomóc swoim niepełnosprawnym 
mieszkańcom np. sfinansować wyjazdy w góry, nad jezioro, do kina, teatru.  
Odnośnie tematu lustra. Nie znam jego historii. Wiem, Ŝe wpłynęło pismo od p. 
Bancarzewskiego Ŝeby zainstalować to lustro. Jest to prawda Ŝe trudno jest wyjechać z stamtąd 
bo jest to łuk drogi. Pismo to zostało przekazane do Zarządu Dróg Wojewódzkich i będę to 
sprawę pilotował.  
Co do ul. Ciasnej zostały przycięte krzaki. Kwestii tego czy ktoś wszedł na pas drogowy nie 
jestem w stanie ustalić. Są tam rozbieŜne opinie mieszkańców. Trzeba by było wynająć geodetę 
aby wskazać pas drogowy. Po wycięciu tych gałęzi droga ta jest przejezdna.  
 
Sołtys Wsi Przegaliny DuŜe p. Piotr Babicz – Chce podziękować pani radnej i Wójtowi za 
tablice informacyjne w Przegalinach DuŜych. 
 
 
Ad. 7 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Podziękowała za zaangaŜowanie i 
pracę Wójtowi, Radnym, Sołtysom oraz pracownikom Urzędu Gmin oraz złoŜyła Ŝyczenia 
świąteczne i noworoczne. 
 
Wójt Gminy – ZłoŜył Ŝyczenia świąteczne i noworoczne oraz podziękował za współpracę 
Radnym, Sołtysom oraz pracownikom Urzędu Gminy. 
 
 
Ad. 8 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Po wyczerpaniu porządku obrad 
dokonuję zamknięcia obrad sesji dziękując wszystkim za udział. 
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Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 

          Protokolant       Przewodnicząca Rady Gminy 
 
   Dorota Maksymiuk-Mitońska        Marta Grabińska 
 
 
Protokół sporządzono dnia 23 grudnia 2013 roku 
 
Przekazano Sekretarzowi Gminy 27 grudnia 2013 roku 
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WYKAZ UCHWAŁ 
RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 

podjętych na sesji w dniu 20.12. 2013 r. 
 
 
 
Uchwała Nr XXVIII/167/2013 w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 r. 
 
Uchwała Nr XXVIII/168/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na 2013 r. 
 
Uchwała Nr XXVIII/169/2013 zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budŜetu 
Gminy na rok 2013 
 
Uchwała Nr XXVIII/170/2013 w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na 2014 r. 
 
Uchwała Nr XXVIII/171/2013 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  
 
Uchwała Nr XXVIII/172/2013 w sprawie wyraŜenia opinii o zamiarze likwidacji 
aglomeracji Komarówka Podlaska 
 
Uchwała Nr XXVIII/173/2013 w sprawie uchwalenia regulaminu 
odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Komarówka Podlaska 
 
Uchwała Nr XXVIII/174/2013 w sprawie określenia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Komarówka Podlaska na 2014 r.” 
 
Uchwała Nr XXVIII/175/2013 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2014 
 
Uchwała Nr XXVIII/176/2013 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014 
 
Uchwała Nr XXVIII/177/2013 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej 
zabudowanej w drodze bezprzetargowej 
 
Uchwała Nr XXVIII/178/2013 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i 
jej stałych Komisji na rok 2014 


